
lavinimo mokyklų moks leivių pilie -
tiš ku mą, so cialinę atsakomybę ir
solida rumą, perteikti jiems in for -

maciją apie socialinio drau dimo sis te -
mą Lietuvoje, jos naudą ir apie
„Sod ros“ veiklą. Pa de dant mokslei -
viams suvokti šešėlinės ekono mikos
žalą visuomenei, kartu pa rodyti, kokią
nau dą, socialinę apsaugą įvairiais
gyveni mo atvejais užtikrina socialinis
drau dimas kiekvienam asmeniškai ir
visai visuomenei.

Projekto pradžioje kiekviena gim-
nazija turės paskirti po vieną mokytoją,
kuris bus mokomas „Sodros“ lektorių ir
aprūpintas reikalinga medžiaga, o š. m.
rugsėjo–spalio mėn. praves pamokas
visiems vyresniųjų (11–12 klasių)
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Administracijos direktorius Sergejus Mickevičius infor-
muoja apie vykdomą veiklą.

Директор администрации Сергей Мицкевич информи-
рует о выполняемой работе.

2017 m. kovo 28 d. Visagino sa vi -
val dybės merė Dalia Štraupaitė susitiko
su Valstybinio socialinio draudimo fon -
do valdybos Utenos skyriaus direkto riu -
mi Vidmantu Misiūnu dėl bendro
„Sod  ros“ ir Visagino savivaldybės daly-
vavimo Jaunimo pilietiškumo ir sociali -
nės atsakomybės ugdymo projekte.
Vidmantas Misiūnas pristatė bandomąjį
projektą, kuris bus vykdomas Kauno ir
Utenos regionuose, t. y. ir mūsų savi -
val dy bės gimnazijose. 

Šio projekto tikslas – ugdant besi -
ruošiančio savarankiškam gyvenimui
jaunimo, vyresniųjų klasių bendrojo

Mūsų gimnazistai dalyvaus
dar viename projekte

moks leiviams apie socialinį draudimą,
socialines garantijas ir kt. Visi paskirti
mokytojai bus pakviesti į projekto pri -
statymą Vilniuje ir įdomius susitikimus
Seime, Vyriausybėje, „Sodroje“. Pro-
jekto baigiamojo etapo metu bus orga-
nizuoti vietos, savivaldybės, regiono ir
respublikinio lygio „Proto mūšiai“, sie -
kiant įvertinti moksleivių žinias apie so-
cialinio draudimo sistemą Lietuvoje. 

Merė Dalia Štraupaitė pritarė jau-
nimo švietimo socialinio draudimo klau -
simais projektui. Ji pasidžiaugė tokia
iniciatyva ir pasiūlė pasirašyti bendra -
darbiavimo sutartį tarp VSDFV Utenos
skyriaus ir Visagino savivaldybės, kad
sklandžiai ir efektyviai būtų įgyvendin -
tas šis projektas.

►

Š. m. balandžio 1 d. nuo 11.30 iki 15.00 val. bus visiškai uždarytas eismas
vienoje juostoje Parko ir Santarvės gatvėse; techninėmis priemonėmis bus iš dalies
apribotas eismas Jaunystės ir Energetikų gatvėse ir kelyje nuo žiedo Taikos pr. link
IAE. Taip pat už miesto ribų kelyje link IAE bus apribotas greitis iki 50 km/h. 

Atkreipiame dėmesį, kad transporto eismas Jaunystės ir Energetikų gatvėse
bus nukreipiamas į vieną pusę (išvažiuojant iš kiemų sukama į dešinę). 

Gyventojų patogumui, kad būtų galimybė įvažiuoti / išvažiuoti į daugiabučių
namų kiemus, bus laikinai leidžiamas dvipusis eismas kelio atkarpoje nuo pastato
Sedulinos al. 75 iki Energetikų g. 26. 

Eismą reguliuos laikinieji kelio ženklai ir policijos pareigūnai. 
Atsiprašome už nepatogumus ir prašome atkreipti dėmesį į laikinus

eismo pakeitimus.

Внимание! Будет ограничено движение
В связи с тем, в Висагинасе состоится мероприятие «Висагинский полу-

марафон 2017», 1 апреля 2017 года с 11.30 до 15.00 будет полностью пере-
крыто движение по одной полосе улиц Парко и Сантарвес. Техническими
средствами будет частично ограничено движение по улицам Яунистес и Энер-
гетику и от кольца Тайкос пр. на дороге, ведущей в направлении ИАЭС. Также
за городом на дороге в направлении ИАЭС будет ограничена скорость до 50
км/час.

Обращаем внимание, что движение транспорта по улицам Яунистес и
Энергетику будет направлено в одну сторону: при выезде из дворов необхо-
димо повернуть направо.

Для удобства жителей и для создания возможности въехать/выехать во
дворы многоквартирных домов, временно будет разрешено двустороннее дви-
жение на отрезке дороги от дома по Седулинос ал., 75 до дома, расположен-
ного по ул. Энергетику, 26.

Движение будут регулировать временные дорожные знаки и служащие
полиции.

Приносим извинения за временные неудобства и просим обратить
внимание на временные изменения в движении транспорта.

Balandžio 1 d. – 
„Visagino pusmaratonis

2017“

Dėmesio! Bus ribojamas eismas

VšĮ Bėgimo klubas kartu su partneriais – Visagino savivaldybe, Lietuvos bė-
gimo mėgėjų asociacija ir Šuklino olimpiniu sporto klubu š. m. balandžio 1 d. or-
ganizuoja sporto renginį „Visagino pusmaratonis 2017“, kurio tikslai – gausinti
masinių renginių kiekį Visagine, didinti visaginiečių aktyvumą, populiarinti bėgimą
ir lengvąją atletiką, skatinti kaimyninių šalių domėjimąsi Lietuva.

Renginio metu bėgimo mėgėjai ir profesionalai galės varžytis šiose rungtyse:
21 km 98 m; 10 km; 5 km; 1 km; 400 m. Varžybų pradžia 2017 m. balandžio 1 d.
11.00 val. Parko g. 2A (centrinis stadionas): 11.00 val. – 5 km startas; 12.00 val.
– 10 km ir pusmaratonio startas; 12.30 val. – 1 km ir 400 m startas. Visi bėgimo
dalyviai, sėkmingai įveikę trasą, gaus po atminimo medalį. Daugiau informacijos
interneto svetainėje www.visaginopusmaratonis.lt

1 апреля в Висагинасе - полумарафон

Nuo 2015 m. NPIV atstovai nuolat
organizuoja susitikimus su įvairių

Lietuvos miestų bendruomenėmis bei
savivaldybių įstaigų ir įmonių atstovais
ir taip tęsia pažinčių su visuomenės ir
verslo atstovais programą. Visaginas
yra 15-oji Lietuvos savivaldybė, kurioje
apsilankė karininkai. 

Vizito Visagino savivaldybėje metu
NPIV atstovai susitiko su Visagino savi -
val dybės mere Dalia Štraupaite ir Visa-
gino savivaldybės administracijos
di  rektoriumi Sergejumi Mickevičiumi.
Šiltai bendraujant prie apskritojo stalo
delegacijos atstovai turėjo galimybę ge-
riau susipažinti su mūsų savivaldybės
ypatumais. 

Vėliau Visagino savivaldybės salė je
vykusio susitikimo su visuomene me tu
majoras Marius Paukštas pristatė NATO
pajėgų tikslus ir uždavinius reaguojant į
besikeičiančią saugumo situaciją Euro-
poje, NPIV Lietuvoje at   si   ra dimo prielai-
das, vieneto vykdomas funkcijas bei
užduotis. Taip pat pasidalijo įžvalgomis
apie NATO nuolatinio buvimo Lietuvoje
svarbą ir Lietuvos indėlį į NPIV projekto
įgyvendinimą. Atsižvelgiant į pasikeitusią
saugumo situaciją, 2014 m. NATO Velso
viršūnių susitikime buvo patvirtintas
NATO parengties veiksmų planas ir nu-
spręsta Baltijos šalyse, Lenkijoje, Ru-
munijoje ir Bulgarijoje įkurti NPIV –
pa  grindinius NATO Pasirengimo veiksmų
plano įgyvendintojus. Pagrindinis šių ele-
mentų tikslas – tinkamai pasirengti ir vė-

NATO štabo atstovai Visagine
2004 m. kovo 29 d. Lietuva buvo priimta į Šiaurės Atlanto sutarties orga-

nizaciją ir tapo pilnateise NATO nare. 2017 m. kovo 29 d., minint 13 metų na-
rystės aljanse sukaktį, Visagine viešėjo NATO pajėgų integravimo vieneto
(toliau NPIV) Lietuvoje karininkai ir seržantai iš įvairių NATO valstybių – Lie-
tuvos, JAV, Kanados, Vokietijos, Jungtinės Karalystės, Danijos, Portugalijos
ir kt. Labai malonu, kad NPIV atstovus kaip vertėjas lydėjo visaginietis – Lie-
tuvos karo akademijos kariūnas Artūras Macickas.

liau užtikrinti, kad, iškilus būtinybei, į Lie-
tuvą būtų operatyviai perdislokuotos
NATO itin greito reagavimo pajėgos,
kurių pirmieji padaliniai konflikto re-
gione būtų pasirengę sureaguoti per 48
valandas. Taip pat NPIV, veikdamas
kartu su nacionalinėmis pajėgomis,
remia Sąjungininkų pajėgų pratybas ir
kitas saugumo užtikrinimo priemones,
prisideda prie Lietuvos gynybos plana-
vimo, skatina apsikeitimą žvalgybine ir
kita informacija apie saugumo situaciją,
remia ir koordinuoja strategines komu-
nikacijos veiklas. Tarptautiniame štabe
Vilniuje tarnauja apie 40 karių, kurių 50 %
sudaro Lietuvos karininkai ir 50 % kari-
ninkai iš NATO šalių.

Susitikimo su visuomene metu at-
sakyta ir į visaginiečių klausimus. 

NPIV Lietuvoje vadas pulkininkas
Jakobas Larsenas pabrėžė, jog šalies
gynyba ženkliai priklauso nuo civilių pa-
sirengimo padėti kariškiams, todėl šie
turi labai glaudžiai dirbti su visuomene
bei įvairiomis organizacijomis, nes be
visuomenės paramos ir supratimo nė
vienos valstybės kariuomenė nėra pa-
kankamai stipri ir pajėgi įgyvendinti
savo misiją. 

Po susitikimo su Visagino bendruo-
mene NPIV atstovai taip pat apsilankė
Visagino „Verdenės“ gimnazijoje, Igna-
linos atominės elektrinės informacijos
centre ir baldų gamykloje „Visagino li-
nija“. 

Публичное учреждение «Bėgimo klubas» вместе с партнерами: Висагин-
ским самоуправлением, Ассоциацией любителей бега Литвы и Олимпийским
спортивным клубом Шуклина - 1-го апреля 2017 года организует в городе
спортивное мероприятие «Висагинский полумарафон 2017», цель которого -
увеличить количество массовых мероприятий в Висагинасе, повысить актив-
ность висагинцев, популяризировать бег и легкую атлетику, стимулировать
интерес к Литве со стороны соседних стран.

Во время мероприятия любители и профессионалы смогут посоревно-
ваться на следующих дистанциях: 21 км 98 м; 10 км; 5 км; 1 км; 400 м. Сорев-
нования начнутся 1 апреля 2017 года в 11.00 на центральном городском
стадионе (ул. Парко, 2А). 

В 11.00 - старт на 5 км; в 12.00 - на 10 км и на полумарафон (на дистанцию
в 21 км 98 м); в 12.30 - старт на 1 км и на 400 м. Все участники бега, успешно
завершившие трассу, получат памятные медали. Более подробная информа-
ция о соревнованиях на интернет-сайте www.visaginopusmaratonis.lt

Вответ на предложение Минис -
терства хозяйства, в подчинении

которого находится сегодня госуда р -
ственное предприятие «Висагино
энергия», - принять «ВЭ» в собствен-
ное подчинение - Висагинское само-
управление рассматривает несколько
вариантов, проводя различные кон-
сультации по этому поводу - с юри-
стами, специалистами этого профиля,
с правительственными структурами.
На сегодняшний день, по словам
мэра, обсуждаются два варианта:
принять госпредприятие «Visagino
energija» в подчинение самоуправле-
ния или передать предприятие в под-

Варианты развития ситуации 
с передачей предприятия 

Мэр самоуправления Даля Штраупайте информирует обществен-
ность о возможных вариантах развития ситуации по вопросу изменения
статуса государственного предприятия «Висагино энергия».

чинение Министерства энергетики.
Вариант передачи предприятия в

подчинение Министерства энерге-
тики, как структуре, в ведении кото-
рой находится вся сфера энергетики,
в том числе и государственное пред-
приятие ИАЭС, был бы логичен, по-
скольку именно это министерство
курирует все вопросы обеспечения
атомной станции энергоресурсами,
водой, теплом. Висагинская котель-
ная и была возведена, прежде всего,
для потребностей ИАЭС. Городу не
нужна такая мощная котельная. 

В случае варианта - принять «ВЭ»
в подчинение самоуправления - берем

на себя всю ответственность за дея-
тельность предприятия. Необходимо
будет оказать помощь предприятию в
решении вопросов по реновации изно-
шенных сетей, модернизации водного
хозяйства, финансовой поддержки про-
ектной деятельности «ВЭ» и т. д. Потре-
буются большие финансовые затраты.
В таком случае, при выборе этого ва-
рианта, необходимо настаивать на
том, чтобы в постановлении прави-
тельства о передаче «ВЭ» на баланс
самоуправления были выделены до -
полнительные целевые средства в
размере не менее двух миллионов
евро.

Решение - за Советом, поэтому
вопрос будет вынесен для рассмот-
рения на одно из ближайших заседаний
Совета Висагинского самоуп равления.


